
Dit document is een reactie op consultatie “Introductie conservatoire afname van 
celmateriaal voor DNA-onderzoek“: https://www.internetconsultatie.nl/dnaconservatoir/b1 

Dit voorstel is mijns inziens in strijd met de AVG, of zou dat moeten zijn. Het is een 
volstrekt buitenproportioneel middel, dat toegepast wordt op onschuldige burgers. Immers, 
we worden geacht onschuldig te zijn, totdat het tegendeel is bewezen. Dit voorstel werkt 
willekeur in de hand en nodigt uit tot discriminatie, het is net zo gek als voorstellen dat 
"iedereen met X haarkleur" DNA moet afstaan! Hoeveel mensen worden er jaarlijks 
verdacht van een misdrijf en hoeveel van hen worden veroordeeld? Het verschil is het 
aantal mensen dat wordt opgenomen in een DNA database zonder iets verkeerd gedaan 
te hebben volgens de wet. 
 
Ik vind het onbegrijpelijk dat de minister dit zelfs maar durft te overwegen. Zoals de 
meeste mensen heb ook ik een hekel aan zogenaamde 'Wet van Godwin' drogredenen, 
maar dit doet mij oprecht denken aan de dataverzameling die in de jaren veertig 
plaatsvond. We zien keer op keer het 'hellend vlak' resultaat wanneer de overheid 
massaal data verzamelt. Eerst voor een beperkt doel, daarna is het 'toch wel handig' om 
de verzamelde data later ook voor een ander doel in te zetten. Ik ben daar niet mee 
akkoord, maar kan me er als burger ook niet tegen verzetten op een andere wijze dan hier 
mijn mening te geven. 
 
Het verzamelen en opslaan van dit soort medische (en dus bijzondere persoons)gegevens 
is dusdanig kwetsbaar dat we er (terecht!) een bijzondere categorie voor ingericht hebben 
in de AVG. De belofte dat het materiaal wordt vernietigd geeft mij op zichzelf niet het 
vertrouwen dat dit ook gebeurt, of dat de data niet lekt of wordt misbruikt. De informatie is 
dusdanig waardevol dat ik heel veel beter toezicht zou willen zien dan dat we ooit op enig 
overheidsorgaan gehad hebben. Een overheid die uberhaupt dit voorstel aanneemt is wat 
mij betreft inherent onbetrouwbaar, maar u vraagt mij daarnaast óók blind vertrouwen te 
hebben in onbekende toekomstige regeringen (of, God verhoede, een bezetter) die over 
de data kunnen beschikken. Bovendien is geen enkele opslagfaciliteit onfeilbaar, om nog 
maar te zwijgen van de talloze risico's die 'de menselijke factor' nog altijd met zich 
meebrengt, zoals we telkens weer zien in het misbruik van gegevens door bijvoorbeeld 
politie- en GGD-medewerkers. 
 
De AIVD heeft notabene vandaag bekend gemaakt dat ons land niet alleen voortdurend 
doelwit is van digitale aanvallen door 'statelijke actoren', maar ook dat er een ernstige 
dreiging uitgaat van de complottheorieën die sommige burgers erop nahouden. Dit 
voorstel werkt wantrouwen in de overheid nog verder in de hand. 
 
Ik weet zeker dat er veel eloquentere manieren zijn om mijn mening op te schrijven en het 
zal u duidelijk zijn dat ik 'slechts' een bezorgde burger ben en niet bijvoorbeeld een jurist, 
maar ik maak me verschrikkelijk zorgen (en boos) over dit voorstel. Kortom: wat mij betreft 
wordt dit voorstel zo snel mogelijk weggestemd en stemt het land (de partij van) deze 
minister zo snel mogelijk weg. Foei!
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